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Duhul de înfiere şi botezul cu Duhul Sfânt 
 

- două predici de Ewald Frank – 

Krefeld 3 martie 1991 ora 10 

 

                    

Aş vrea să citesc din Psalmul 132, apoi să mă întorc în Noul Testament. Citim de la versetul 

13 până la versetul 18: "Da, Domnul a ales Sionul, l-a dorit ca locuinţă a Lui, şi a zis: "Acesta 

este locul Meu de odihnă pe vecie; voi locui în el, căci l-am dorit. Îi voi binecuvânta din belşug 

hrana, voi sătura cu pâine pe săracii lui. Voi îmbrăca în mântuire pe preoţii lui, şi credincioşii lui 

vor scoate strigăte de bucurie. Acolo voi înălţa puterea lui David, voi pregăti o candelă unsului 

Meu, viu îmbrăca cu ruşine pe vrăjmaşii lui, şi peste el va străluci cununa lui." 

Acesta este un Cuvânt foarte minunat. Aici întâlnim expresia: "Acesta este locul Meu de 

odihnă pe vecie; voi locui în el, căci l-am dorit." Deja în Vechiul Testament citim: "Eu voi locui 

şi voi umbla în mijlocul lor; Eu voi fi Dumnezeu lor şi ei vor fi poporul Meu." Aceasta ne este 

cunoscut din Noul Testament, din scrisoarea lui Pavel către Corinteni, şi anume din 2 Cor. 6, 

versetul 16: "Cum se împacă Templul lui Dumnezeu cu idolii? Căci noi suntem Templul 

Dumnezeului celui viu, cum a zis Dumnezeu: "Eu voi locui şi voi umbla în mijlocul lor; Eu voi fi 

Dumnezeul lor şi ei vor fi poporul Meu." 

Dacă aceasta este voia lui Dumnezeu şi dacă El a creat toate posibilităţile şi a vrut să 

locuiască pe acest pământ... Vedeţi? Dumnezeu a locuit în Hristos. Era scris în Cuvânt şi este scris 

până astăzi: "Tu Mi-ai pregătit un trup". Era un trup pământesc în care a locuit Duhul lui 

Dumnezeu. Este scris că toată plinătatea lui Dumnezeu a locuit în El. Nu doar o parte din 

Dumnezeu, ci toată plinătatea a locuit în Hristos. În Col. 2:10 este scris: "Voi aveţi totul deplin în 

El". Hristos a fost răstignit, a murit, a fost îngropat, şi pentru ce toate acestea? Ca să elibereze o 

Biserică, ca să-Şi răscumpere o proprietate, ca să cheme la viaţă fii şi fiice ale lui Dumnezeu, care 

sunt născuţi din Dumnezeu, după chipul şi asemănarea Lui. Ei poartă o nădejde vie. Ei au devenit 

Templul Duhului Sfânt şi poartă în ei viaţa dumnezeiască şi au devenit locul de descoperire al 

Celui Prea Înalt, aici, pe acest pământ. 

Dragii mei, noi trebuie să ne împăcăm cu acest gând: Dumnezeu vrea să locuiască în mijlocul 

nostru, Dumnezeu vrea să umble în mijlocul nostru, El vrea să ne vorbească, vrea să se descopere. 

Toată nesiguranţa trebuie să plece, să dispară. Toată îndoiala trebuie să dispară. Inima noastră 

trebuie să fie cuprinsă de o siguranţă dumnezeiască, iar aceasta prin Duhul Sfânt. 

Există unii oameni care îşi pun întrebarea: "Am primit eu oare Duhul Sfânt? Sunt oare un 

copil al lui Dumnezeu?". Dragii mei, atât timp cât noi mai suntem chinuiţi de fel şi fel de îndoieli, 

atâta timp bucuria în Domnul nu poate să fie puterea noastră. Doar atunci când ne este dăruită 

siguranţa din partea lui Dumnezeu, atunci noi putem spune: "Eu ştiu că Mântuitorul meu trăieşte; 

eu ştiu şi cred că El m-a primit; eu ştiu că El m-a iertat; eu ştiu că am devenit un copil al lui 

Dumnezeu". Dacă noi posedăm această siguranţă, atunci ne putem continua drumul nostru şi să 

fim binecuvântaţi de Dumnezeu în continuare. 

Să recitim textul din Psalmul 132, începând cu versetul 13: "Da, Domnul a ales Sionul!".  

Nu te-a ales Domnul şi pe tine, nu m-a ales şi pe mine? În Efeseni 1 este scris: "În El, Dumnezeu 
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ne-a ales înainte de întemeierea lumii".  În Romani 8 avem făgăduinţa minunată: "Şi pe aceia pe 

care i-a hotărât mai dinainte, i-a şi chemat; şi pe aceia pe care i-a chemat, i-a şi socotit neprihăniţi; 

iar pe aceia pe care i-a socotit neprihăniţi, i-a şi proslăvit". Şi pe aceştia, El i-a făcut după chipul 

Fiului Său. Acestea nu sunt doar nişte făgăduinţe. La Dumnezeu, acestea sunt toate realitate. 

Să citim din nou din Psalmul 132: "Da, Domnul a ales Sionul, l-a dorit ca locuinţă a Lui". 

Este scris: "Ce casă vreţi ca să-Mi zidiţi? Care este locul Meu de odihnă?" De asemenea este scris: 

"Cerul este scaunul Meu de domnie şi pământul este aşternutul picioarelor Mele. Ce casă aţi putea 

voi să-Mi zidiţi, şi ce loc Mi-aţi putea da voi ca locuinţă?". 

În Psalmul 132 citim: "Da, Domnul a ales Sionul, l-a dorit ca locuinţă a Lui". Dumnezeu nu 

locuieşte într-o zidire făcută de mâna omului. Dumnezeu este viu; El are nevoie de un trup viu. 

Trupul Domnului a primit viaţă nouă, viaţă dumnezeiască. Aşa cum am spus-o de multe ori: în 

trupul Domnului, care este viu, nu există mădulare moarte. Precum sunt unite viţa şi mlădiţele, şi 

prin ele curge aceeaşi viaţă, tot astfel spune Isus: "Eu sunt viţa, voi sunteţi mlădiţele". EL este 

Capul, noi suntem mădularele. EL este Lumina, noi suntem strălucirea. EL este Meşterul, noi 

suntem fraţii. EL este al nostru, noi suntem ai Lui. Dumnezeu ne-a ales printr-o chemare înaltă şi 

aceasta cu un scop deosebit, şi anume ca noi, acum, să fim Templul Lui, noi să fim locul unde El 

să poată vorbi, să poată lucra şi să se poată descoperi. 

În versetul 14, din Psalmul 132, este scris: "Acesta este locul Meu de odihnă pe vecie; voi 

locui în el, căci l-am dorit". Astfel a dorit-o Dumnezeu şi tot El a creat toate posibilităţile ca să se 

poată totul împlini. Nu te-a ales Dumnezeu şi pe tine? Nu a dorit Dumnezeu ca tu şi eu, noi cu 

toţii, să fim copiii lui, astfel ca El să poată locui în noi? Prin credinţa noastră, El să poată intra în 

inimile noastre, iar atunci noi putem spune: "Hristos în noi, nădejdea slavei!". 

"Eu voi locui în mijlocul lor; Eu voi fi Dumnezeul lor şi ei vor fi poporul Meu! Eu voi umbla 

în mijlocul lor!" Dumnezeu doreşte să facă această lucrare. Aceasta este dorinţa Lui. Prin Golgota, 

El ne-a creat toate condiţiile. Prin mântuire, prin puterea sângelui Său, prin puterea Cuvântului şi 

a Duhului - prin toate acestea -, El a creat condiţiile ca totul să devină realitate. Dar acum noi 

trebuie să primim totul prin credinţă şi să-I permitem lui Dumnezeu să lucreze în noi într-un mod 

minunat. Noi să nu ne preocupăm cu gândul: "Cum va reuşi Dumnezeu cu mine?". 

Saul, care a devenit Pavel, a putut spune: "Eu, care am fost cel mai păcătos, am căpătat 

îndurare". Dumnezeu poate să te schimbe şi pe tine şi pe mine într-un singur moment. EL poate să 

ne transforme complet. Atunci, noi nu mai suntem cei vechi, ci suntem cei noi, pentru că astfel 

este scris: "Dacă este cineva în Hristos, este o făptură nouă; cele vechi s-au dus, iată că toate 

lucrurile s-au făcut noi". 

Referitor la această temă, doresc să citesc două-trei versete biblice, pentru ca noi să putem 

deosebi corect şi în această situaţie şi ca noi să putem vedea în ce mod a rânduit Dumnezeu 

lucrurile în Cuvântul Lui. 

Aş dori să citesc din Gal. 4, de la versetul 1: "Dar câtă vreme moştenitorul este nevârstnic, 

eu spun că nu se deosebeşte cu nimic de un rob, măcar că este stăpân pe tot". 

Acesta este un Cuvânt foarte, foarte serios. Noi putem fi moştenitori ai lui Dumnezeu şi 

comoştenitori ai lui Hristos, dar dacă noi am rămas nişte copii nevârstnici şi dacă nu am intrat în 

vârsta adolescenţei, în vârsta unui bărbat în Hristos, dacă noi nu am parcurs creşterea 

duhovnicească, aşa cum o scrie Ioan în scrisoarea lui: "Vă scriu copilaşilor", în următorul verset: 

"vă scriu părinţilor"; el a învăţat să deosebească în ce stadiu se află toţi în procesul de creştere în 

Hristos. 
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Dacă, de exemplu, privim cuvântul "nevârstnic", atunci ne dăm seama că acest cuvânt este 

în legătură cu diferite învăţături ale lumii; şi unii oameni care sunt nevârstnici şi nestatornici sunt 

purtaţi în toate părţile de aceste vânturi ale învăţăturilor. Noi trebuie să devenim statornici în 

Dumnezeu, statornici în Cuvântul Lui şi să nu ascultăm în stânga şi în dreapta, ci să primim 

Cuvântul ca absolutul nostru şi să nu rămânem în continuare nevârstnici. Ce folos ne aduce? Dacă 

noi vom fi cândva moştenitori şi dacă nu se poate de astăzi descoperi, pentru ca Dumnezeu să ne 

pună în stadiul de fiu, care este de fapt locul nostru? Să am speranţe bune pentru viitor? Mie nu 

îmi este de ajuns. Deja astăzi Dumnezeu a pregătit foarte mult pentru noi. Tot ce a hotărât Domnul 

pentru acest timp trecător, noi dorim să o posedăm. Ceea ce este hotărât pentru mileniul păcii, să 

vină atunci, iar ce este hotărât pentru veşnicie, va veni în veşnicie. 

Dar tot ce a făgăduit Dumnezeu Bisericii, aceasta este partea noastră. Scumpul nostru frate 

Branham a spus: "Noi trăim sub meritul hotărât de Dumnezeu". Noi nu am intrat încă în stadiul de 

fii şi fiice, pe care Dumnezeu l-a hotărât pentru noi şi pe care Dumnezeu ni l-a dat. Din acest motiv, 

fratele Branham a şi predicat despre stadiul unui bărbat desăvârşit în Hristos. La fel este scris şi în 

Scriptură. Noi trebuie să creştem în Hristos, până în stadiul unui bărbat desăvârşit. Eu cred că nu 

hrana duhovnicească este de vină. Vina este doar la fiecare în parte, căci el este frânat prin 

necredinţă, care doreşte să-l ţină pe loc. Până în prezent, Cuvântul lui Dumnezeu nu l-a oprit pe 

nimeni în loc, ci, dimpotrivă, Cuvântul lui Dumnezeu i-a ajutat pe mulţi, pentru că întotdeauna el 

realizează scopul pentru care a fost trimis. 

Chiar şi în zilele noastre, situaţia nu este alta. Dumnezeu a trimis Cuvântul prorociei şi 

Cuvântul învăţăturii Sale. Dumnezeu a trimis Cuvântul Său în toată plinătatea lui, ca noi să fim 

binecuvântaţi, ca noi să fim introduşi în toate tainele Lui. Astfel, noi recunoaştem ceea ce este scris 

în Matei 13 şi ce a fost spus ucenicilor: "... pentru că vouă va fost dat să cunoaşteţi tainele 

Împărăţiei cerurilor, iar lor nu le-a fost dat". 

Dacă Dumnezeu ne-a încredinţat tainele Cuvântului Său şi tainele voii Sale, prin aceasta 

recunoaştem că El ne-a scos din gloata mare, ne-a pus deoparte, iar aceasta cu scopul ca nouă să 

ne fie spus descoperit lucrurile care altora le sunt spuse în pilde. Astfel, noi recunoaştem înţelesul 

lor. 

Noi am înţeles şi ceea ce este scris în Apocalipsa 1:1. Acele lucruri pe care Dumnezeu le-a 

descoperit slujitorului Său - la singular - să le facă cunoscut şi slujitorilor Săi - la plural. Eu citesc 

versetul 1, ca să fie clar pentru toţi: "Descoperirea lui Isus Hristos, pe care I-a dat-o Dumnezeu, ca 

să arate robilor Săi lucrurile (deci, robilor - la plural) care au să se întâmple în curând. Şi le-a făcut-

o cunoscut, trimiţând prin Îngerul Său la robul Său Ioan." ( la robul – singular). 

Acesta este un lucru foarte important. Dumnezeu a avut întotdeauna un rob, căruia El i-a 

descoperit ceea ce a avut de gând să-i descopere. Dar această descoperire era gândită pentru toţi 

robii lui Dumnezeu. Ei se hrănesc din această descoperire şi o dau mai departe Bisericii. Lucrurile 

au şi astăzi acelaşi parcurs. 

Gândiţi-vă! noi spunem: „Dumnezeu i-a descoperit lui Ioan totul”. Noi spunem: "O, ce 

minunat este acest lucru! Dumnezeu a avut un proroc pe insula Patmos. Aleluia! Laude şi 

mulţumiri lui Dumnezeu!". Dar ce folos am eu din totul? Doar în situaţia în care eu devin părtaş 

celor ce Dumnezeu i-a descoperit acestui bărbat, este de folos pentru mine. În caz contrar, nu am 

nici un folos.  

Să ne întoarcem la Galateni 4: "Ci este sub epitropi şi îngrijitori, până la vremea rânduită de 

tatăl său. Tot aşa şi noi, când eram nevârstnici, eram sub robia învăţăturilor începătoare ale lumii. 

Dar când a venit împlinirea vremii, Dumnezeu a trimis pe Fiul Său, născut din femeie, născut sub 
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Lege, ca să răscumpere pe cei ce erau sub Lege, pentru ca să căpătăm înfierea." (de la versetul 2 

la versetul 5). 

Aici nu este vorba doar de înfiere, ci să devenim fii vârstnici şi să ocupăm cu răspundere 

poziţia noastră hotărâtă de Dumnezeu. În aceeaşi situaţie suntem noi, care am devenit credincioşi. 

Prin naşterea din nou, noi am devenit fii şi fiice ale lui Dumnezeu, dar, prin botezul cu Duhul 

Sfânt, noi suntem puşi într-o poziţie hotărâtă de Dumnezeu, iar aceasta trebuie să se observe în 

Biserica Dumnezeului Celui viu. 

Citesc mai departe din Galateni 4, de la versetul 6: "Şi pentru că sunteţi fii, Dumnezeu ne-a 

trimis în inimă Duhul Fiului Său, care strigă "Ava", adică "Tată!". Deseori, unii oameni sunt 

întrebaţi: "Ai primit tu Duhul Sfânt?". 

Eu cred că despre această temă trebuie să se spună un cuvânt de lămurire chiar în această 

dimineaţă. Există cel puţin două lucruri, poate chiar mai multe: primul lucru este acela că Isus a 

înviat, a suflat peste ei şi le-a zis: "Luaţi Duh Sfânt!". Aceloraşi ucenici, Isus le-a spus la sfârşitul 

celor 40 de zile: "Rămâneţi în cetate până veţi fi îmbrăcaţi cu putere de sus. Atunci voi veţi fi 

martorii Mei". Isus nu a spus: "Atunci veţi fi fiii şi fiicele Mele". Ei au devenit fii şi fiice prin 

naşterea din nou. De aceea este scris în Galateni 4:6 despre Duhul Fiului. Aici este vorba despre 

înfiere. Dacă noi suntem copii, noi suntem şi moştenitori şi astfel noi căpătăm Duhul Fiului. 

Aceasta nu este încă înarmarea cu putere de sus, ci aceasta se întâmplă dacă un om se pocăieşte cu 

adevărat şi primeşte iertarea păcatelor sale, dacă el trăieşte o adevărată întoarcere la Dumnezeu, 

dacă el este născut din nou la o nădejde vie. Atunci se pogoară în inimă Duhul lui Isus Hristos, 

deci Duhul Fiului, prin care noi strigăm "Ava", adică "Tată", fiindcă în acel moment, prin credinţă, 

Isus locuieşte în inimile noastre. 

Astfel este scris în Evanghelia lui Ioan: "Dar tuturor celor ce L-au primit, adică celor ce cred 

în Numele Lui, le-a dat dreptul să se facă copii ai lui Dumnezeu”. Nu există nici un copil al lui 

Dumnezeu care să nu aibă acest Duh. Acesta este Duhul Fiului, iar acest Duh noi îl primim când 

suntem născuţi din nou prin Duhul Sfânt. Eu cred că m-am exprimat destul de clar. Dar există şi 

alte revărsări şi înarmări cu Duhul Sfânt. Există şi daruri, există şi roade ale Duhului Sfânt. Există 

şi Duhul care ne conduce în tot adevărul. Există Duhul care ne învaţă. Dar astăzi, scopul principal 

este ca noi toţi să înţelegem că toţi credincioşii care s-au pocăit cu adevărat au primit acest Duh, 

despre care este vorba în aceste versete. Dar dacă noi aşteptăm plinătatea botezului, deci botezul 

cu Duhul Sfânt, aceasta este cu totul altceva. 

Eu subliniez această temă cu următorul scop, fiindcă este scris că: „Cine nu posedă Duhul 

lui Hristos, nu este al Lui”. Nu este scris: "Cine nu posedă Duhul Sfânt, nu este al Lui." Cuvântul 

lui Dumnezeu trebuie să fie citit foarte exact. Cine nu citeşte Cuvântul lui Dumnezeu exact, acela 

se rătăceşte în înţelepciunea proprie şi el cade în groapa pe care el însuşi a săpat-o. 

Să citim mai departe din Galateni 4, apoi şi din Romani. Mai întâi Galateni 4:6: "Şi pentru 

că sunteţi fii, Dumnezeu ne-a trimis în inimă Duhul Fiului Său, care strigă "Ava", adică "Tată!”. 

Aşa că nu mai eşti rob, ci fiu; şi dacă eşti fiu, eşti şi moştenitor, prin Dumnezeu." 

Să citim acum câteva versete din Romani 8. Versetul 11 este foarte important, apoi citim de 

la versetul 14. De fapt, ar fi trebuit să citim mult din Romani 8. Totuşi, încep să citesc de la versetul 

15: "Şi voi n-aţi primit un duh de robie...". Pavel a vrut să sublinieze deosebirea dintre rob şi fiu. 

Câtă vreme fiul este nevârstnic, nu există nici o deosebire între el şi un rob, măcar că el este 

moştenitorul întregului, doar dacă el posedă majoratul şi moştenitorul de drept este pus ca fiu în 

moştenirea lui. 
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Acum citim din Romani 8, versetul 15: "Şi voi n-aţi primit un duh de robie, ca să mai aveţi 

frică; ci aţi primit un duh de înfiere, care ne face să strigăm "Ava" adică "Tată!". Acesta este Duhul 

care, unit cu duhul nostru, ne dovedeşte că noi suntem copii ai lui Dumnezeu. Aleluia! Laude şi 

mulţumiri lui Dumnezeu! 

Dacă eu v-aş întreba acum, însă aceasta nu o fac cu scopul de a vă linişti, Dumnezeu 

cunoaşte inima mea; dacă eu v-aş întreba pe toţi cei care sunteţi de părere că încă nu sunteţi botezaţi 

cu Duhul Sfânt, dar voi puteţi crede sută la sută acest cuvânt citit, că aţi primit Duhul înfierii şi 

puteţi striga prin acesta "Ava" adică "Tată!" - şi voi ştiţi cu toţii că Dumnezeu este Tatăl nostru din 

ceruri - deci voi aţi avut o trăire cu Dumnezeu, voi aţi primit Duhul de înfiere. 

Eu sunt forţat să spun odată aceste lucruri, iar aceasta din cauză că îndoielile dau târcoale; 

ele nu rămân afară, ci intră în inimile oamenilor şi ne strică în interior, iar aceasta nu este permis 

să aibă loc. Noi am devenit copii ai lui Dumnezeu. Amin! Iar aceasta prin credinţa în Isus Hristos. 

Noi am trăit neprihănirea prin credinţă şi noi am primit Duhul de înfiere prin care noi putem striga 

"Ava" adică "Tată!". Cu această trăire, cu această siguranţă în credinţă, prin aceasta noi putem 

spune: „O, Doamne, Tu eşti Tatăl nostru!”. Dacă un tată pământesc ştie să dea lucruri bune copiilor 

săi, atunci este scris: "… cu cât mai mult tatăl vostru, care este în ceruri, va da lucruri bune celor 

ce I le cer." (Matei 7:11b). 

Eu v-am spus aceste lucruri cu scopul ca toate îndoielile să fie scoase din inima şi din 

gândirea fiecăruia, iar aceasta pentru totdeauna. Scump frate şi scumpă soră, dacă tu crezi că 

Domnul Isus Hristos a murit şi pentru tine pe crucea de pe Golgota, şi dacă tu crezi că împăcarea 

ta cu Dumnezeu a avut loc pe Golgota, şi dacă toate păcatele tale au fost iertate şi aşa mai departe, 

atunci Dumnezeu a făcut dintr-un copil al oamenilor un copil al lui Dumnezeu, iar tu ai dreptul să 

te bucuri că eşti un copil al lui Dumnezeu. Poate nu eşti încă major, poate mai lipseşte una şi alta, 

dar Dumnezeu ţi-a dăruit îndurarea Lui şi te-a făcut un copil al lui Dumnezeu. 

Vă rog frumos să nu permiteţi ca aceasta să vi se pună sub semnul întrebării. Fiecare om 

care este născut din Dumnezeu, este născut din Duh şi din apă. Nu există nici o naştere din nou 

fără Duhul Sfânt, iar noi devenim un templu al lui Dumnezeu şi Dumnezeu locuieşte în inimile 

noastre prin Duhul Sfânt. Hristos în noi, nădejdea slavei! Aleluia! Dacă noi suntem copiii Lui, 

atunci noi avem pretenţia ca Dumnezeu să-şi continue lucrarea Lui cu noi. Noi să trecem printr-un 

proces de creştere duhovnicească, să devenim copii majori şi să fim puşi în moştenirea noastră ca 

fiu şi fiică a lui Dumnezeu. Aceasta înseamnă că se descoperă înfierea noastră. Nu este de ajuns 

ca noi să fim fii, ci să se descopere faptul că noi suntem fii ai lui Dumnezeu. 

Tot astfel a fost situaţia cu Domnul nostru; EL a fost zămislit din Duhul şi prin Duhul şi, 

înainte de a fi pus în slujbă, El a fost umplut cu Duhul Sfânt, apoi a început să-şi îndeplinească 

slujba. La fel este şi cu noi: prin naşterea din nou, noi am devenit fii şi fiice ale lui Dumnezeu, iar 

prin revărsarea Duhului, noi suntem botezaţi în trupul lui Isus Hristos, ca noi să putem îndeplini 

datoria noastră în Biserica Lui. 

Dacă cineva întreabă: "Vorbeşti tu în alte limbi?" şi altul răspunde: "Nu", iar primul spune: 

"Atunci tu nu ai primit Duhul Sfânt", această susţinere nu este adevărată. Noi trebuie să rămânem 

foarte reali şi să spunem lucrurilor pe nume, aşa cum se cuvine. Aici este scris: "Dacă cineva nu 

are Duhul lui Hristos", iar Duhul lui Hristos este Duhul de înfiere. Acest lucru se poate explica şi 

mai clar. Aşa ne învaţă Sfânta Scriptură, iar noi trebuie să o dăm aşa mai departe, iar atunci noi 

suntem convinşi ca fii şi fiice ale lui Dumnezeu; noi ne aşteptăm la şi mai mult. 

Dacă cineva ar întreba în felul următor: "Ai fost tu botezat cu Duhul Sfânt?", aceasta este cu 

totul altceva. De asemenea, se poate întreba: "Ai avut tu o pocăinţă adevărată? Ai fost tu născut 
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din nou?" Aşa cum aţi văzut, se pot pune diferite întrebări, apoi se pot da şi răspunsurile, dacă noi 

am trăit cu adevărat aceste lucruri cu Dumnezeu. Este un lucru foarte important ca Cuvântul lui 

Dumnezeu să fie împărţit corect. Nu este necesar ca cineva să-şi aplece capul şi să se lase bătut, 

cineva care este deja un copil al lui Dumnezeu şi care a primit Duhul de înfiere şi cine este convins 

şi ştie că el este un copil al lui Dumnezeu prin credinţă în Isus Hristos, Fiul lui Dumnezeu, şi prin 

credinţă în lucrarea de mântuire isprăvită. Nimeni să nu se lase dezamăgit. Noi dorim să mergem 

drumul nostru cu Dumnezeu uniţi, până când noi vom fi umpluţi cu plinătatea lui Dumnezeu, până 

când noi vom fi botezaţi cu Duhul Sfânt, până când vom fi pecetluiţi cu Duhul lui Dumnezeu, 

astfel ca noi să fim conduşi de Duhul lui Dumnezeu, ca să se poată descoperi în vieţile noastre 

roadele Duhului Sfânt, darurile Duhului Sfânt, să se descopere Isus Hristos în vieţile noastre, aşa 

ca noi să fim descoperiţi împreună cu El, în slavă. Astăzi, fiţi încurajaţi şi fiţi zidiţi pe această 

temelie sfântă a credinţei şi mulţumiţi lui Dumnezeu care ne-a dăruit toate acestea din îndurarea 

Lui. 

Eu o subliniez încă o dată: nu este scris: "Cine nu are Duhul Sfânt sau cine nu este botezat 

cu Duhul Sfânt, acela nu are nimic", ci este scris: "Cine nu are Duhul lui Hristos, nu este al Lui." 

Fiecare copil al oamenilor care a fost răscumpărat de Dumnezeu prin Hristos şi care a fost împăcat 

cu El, acela primeşte viaţă nouă, dumnezeiască, ca fiu şi fiică a lui Dumnezeu, născuţi într-o 

nădejde vie, şi acelaşi Duh Sfânt, acelaşi Duh de înfiere care a fost în Hristos... De ce este numit 

acest Duh, Duhul de înfiere? Pentru că este vorba despre fii şi fiice ai lui Dumnezeu. 

În Matei 3 este scris: "Acesta este Fiul Meu preaiubit..."; nu este spus "eliberator". A fost 

spus cuvântul corect: "Acesta este Fiul Meu preaiubit, în care Îmi găsesc plăcerea". Aici este 

vorba despre înfiere. A fost plăcerea lui Dumnezeu ca Isus Hristos să fie întâiul născut dintre mulţi 

fraţi. A fost plăcerea lui Dumnezeu ca după chipul lui Hristos să fie aduşi la viaţă fii şi fiice ale lui 

Dumnezeu, prin sămânţa Cuvântului şi prin zămislirea Duhului şi prin puterea sângelui Mielului. 

De aceea este şi scris: "Şi ce vom fi nu s-a arătat încă." Noi acum suntem copii ai lui Dumnezeu, 

dar încă nu s-a arătat ce vom fii. "... dar ştim că atunci când se va arăta El, vom fi ca El" Aleluia! 

Aşa va fi! Noi vom fi ca El. 

Pavel scrie în 1 Corinteni 15: 49: "Şi după cum am purtat chipul celui pământesc, tot aşa 

vom purta şi chipul Celui ceresc." Deci, noi primim cu mulţumire toate aceste lucruri şi am dori 

să-L lăudăm şi să-L cinstim pe Domnul nostru, care a făcut din copii ai oamenilor copii ai lui 

Dumnezeu. Noi nu cântăm doar acel cântec, ci noi mărturisim acel lucru: "Eu sunt mântuit, eu laud 

această faptă. Eu sunt eliberat prin sângele Mântuitorului". 

Foarte folositor este şi cuvântul din Romani 10: 8: "Ce zice ea deci? "Cuvântul este aproape 

de tine: în gura ta şi în inima ta." Şi cuvântul acesta este cuvântul credinţei, pe care-l propovăduim 

noi. Dacă mărturiseşti deci cu gura ta pe Isus ca Domn, şi dacă crezi în inima ta că Dumnezeu L-

a înviat din morţi, vei fi mântuit." Acesta este Cuvântul sfânt al lui Dumnezeu. Noi am mărturisit 

aceasta şi noi am fost mântuiţi, noi am primit Duhul de înfiere, noi am primit Duhul lui Isus Hristos 

şi, prin acesta, noi putem striga "Ava", adică "Tată". Noi avem dreptul să-L numim pe Dumnezeu 

Tatăl nostru din ceruri. Noi avem dreptul să mărturisim că noi am devenit fii şi fiice ale lui 

Dumnezeu şi aceasta prin credinţa în Isus Hristos, Fiul lui Dumnezeu. În El, Dumnezeu a făcut 

începutul şi despre El este scris în Apocalipsa 3: "EL este începutul zidirii lui Dumnezeu." Care 

este această zidire a lui Dumnezeu? Este noua zidire în Isus Hristos, Domnul nostru. Nu este zidirea 

din timpul lui Adam, ci este vorba despre noua zidire pe care a făcut-o Dumnezeu în Isus Hristos, 

Domnul nostru. 

O, de ne-ar fi de folos aceste versete biblice şi aceste indicaţii scurte şi ele să ne ajute ca noi 

să ne odihnim în Dumnezeu şi anume în faptul că noi am devenit copii ai lui Dumnezeu. Pe de altă 
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parte, noi să fim interesaţi ca să primim întreaga plinătate a lui Dumnezeu. Noi să fim umpluţi cu 

Duhul Sfânt, să fim unşi, înarmaţi, pecetluiţi. Ca fii şi fiice ale lui Dumnezeu, noi avem 

posibilitatea creată ca să spunem: "Iubite Tată, Tu ai dat toate făgăduinţele. Noi suntem 

moştenitorii tăi în drept. Noi dorim să avem parte la acestea. TU ai dat toate făgăduinţele. Noi le 

credem pe toate. Fă Tu din noi nişte copii majori, dăruieşte-ne o creştere duhovnicească, dăruieşte-

ne tot ce ai făgăduit Tu în Cuvântul Tău"! Iar voi o să vă convingeţi că Dumnezeu îşi va continua 

drumul cu noi, iar noi nu vom mai fi nemulţumiţi cu Dumnezeu. 

Fiţi cinstiţi! Câţi dintre voi aţi fost nemulţumiţi cu Dumnezeu, câţi dintre voi aţi ajuns în 

necaz? Veniţi şi odihniţi-vă în Dumnezeu! EL îi cunoaşte pe ai Săi. Voi înşivă ştiţi dacă aţi avut o 

trăire cu Dumnezeu, dacă aţi avut o adevărată pocăinţă, voi ştiţi dacă Dumnezeu v-a scos din lumea 

aceasta. Voi ştiţi dacă Dumnezeu v-a eliberat din pierzare şi v-a adus pe cărarea cea strâmtă; voi 

ştiţi dacă aţi primit îndurarea lui Dumnezeu; voi ştiţi dacă Golgota are vreo importanţă pentru voi; 

voi ştiţi dacă aţi fost scoşi din moarte şi sunteţi introduşi în viaţă. Voi aţi primit pacea lui 

Dumnezeu, prin credinţa în Isus Hristos, Domnul nostru. 

Să vorbim cu Domnul, la fel cum vorbeşte un copil cu tată său. Noi să-i spunem: "O, 

Doamne, Dumnezeul nostru, Tu ai devenit Tatăl nostru prin Isus Hristos, Domnul nostru. TU eşti 

Tată peste toţi cei care sunt copiii Tăi, iar Tu ai spus că, dacă noi suntem fii, suntem şi moştenitori 

ai lui Dumnezeu şi comoştenitori ai lui Isus Hristos. De asemenea, Tu ai spus că, dacă fiul este 

nevârstnic, atunci nu este nici o deosebire între el şi un rob, ci amândoi sunt într-o situaţie la fel de 

rea. Dacă fiul este major şi poate fi pus în moştenirea lui, atunci se va arăta deosebirea." Deci, noi 

putem să I-o spunem Domnului, ca El să facă această diferenţă. 

În această legătură este un cuvânt în Vechiul Testament, din prorocul Maleahi: "Şi veţi vedea 

din nou atunci deosebirea dintre cel neprihănit şi cel rău, dintre cel ce slujeşte lui Dumnezeu şi cel 

ce nu slujeşte." Dumnezeu are unii oameni care Îi slujesc, iar în ei, El nu va lăsa o lucrare făcută 

pe jumătate. Prin marea Sa îndurare, El va duce la împlinire lucrarea începută în ei, până în ziua  

venirii Sale. 

O, de ne-ar fi întărit şi de ne-ar fi zidit Dumnezeu credinţa noastră, astfel ca noi să-L putem 

lăuda şi slăvi. Noi putem fi siguri că El ne va dărui tot ceea ce ne-a făgăduit, căci El este credincios. 

Lăudat şi mărit să fie Dumnezeul nostru! Eu cred că noi toţi ar trebui să spunem "Amin!" Lăudat 

şi slăvit să fie El, acum şi în vecii vecilor! Aleluia! Amin! 

Să ne sculăm în picioare ca să-L cinstim. Să cântăm cântarea "Noi dăm slava doar lui Isus". 

Să ne aplecăm capetele în faţa Dumnezeului Atotputernic, care a vorbit astăzi cu noi prin Cuvântul 

Său. EL le-a făcut ambele: El a suflat peste ei şi le-a zis: "Luaţi Duh Sfânt." Tot El a spus: 

"Rămâneţi în cetate până când veţi fi îmbrăcaţi cu putere de sus." Unul este Duhul de înfiere care 

strigă "Ava", adică "Tată", şi El mărturiseşte duhului nostru că suntem copii ai lui Dumnezeu. 

Apoi este plinătatea aceluiaşi Duh. Întotdeauna este unul şi acelaşi Duh Sfânt. EL lucrează totul în 

toate. Înnoirea, naşterea din nou, totul este lucrat prin Duhul Sfânt, apoi El umple vasul curăţit, ca 

să fie pus în slujbă şi să fie folositor. 

"Noi să fim vase, Sfinte Stăpân, dar umplute cu puterea Ta." Dragii mei, Dumnezeu este 

credincios. EL nu doreşte ca unul dintre copiii Lui să fie chinuit de necredinţă sau să trăiască în 

îndoieli. El doreşte să ne dăruiască credinţa şi siguranţa; El vrea să ridice, să întărească şi să 

zidească. Toţi cei care aţi avut o trăire cu Dumnezeu, bucuraţi-vă! De asemenea, şi toţi cei care aţi 

devenit copii ai lui Dumnezeu, care ştiţi o zi când v-aţi dedicat viaţa Domnului, voi ştiţi că în inima 

voastră a intrat pacea lui Dumnezeu şi voi aţi primit siguranţa că aţi devenit copii ai lui Dumnezeu. 

Povara a fost luată de pe voi, păcatele v-au fost iertate; voi aţi devenit o proprietate a lui Dumnezeu; 
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voi aţi devenit copii ai lui Dumnezeu, fiindcă credeţi în El şi în lucrarea de mântuire înfăptuită de 

El. Dar acum ne aşteaptă mult mai mult: o înarmare cu putere de sus. Noi am devenit copii ai lui 

Dumnezeu, noi am devenit copiii lui prin naşterea din nou, iar acum noi dorim să fim umpluţi cu 

Duhul Sfânt, dorim să fim unşi, înarmaţi pentru slujbă. Noi dorim să fim pecetluiţi pentru ziua 

eliberării trupurilor noastre. Toate acestea, Dumnezeu ni le-a pregătit. Să ne rugăm împreună 

pentru acestea şi să-I mulţumim lui Dumnezeu, căci El va face totul. EL trebuie să o facă, altfel 

noi nu putem trăi desăvârşirea. EL va face tot ce este necesar pentru aceasta, ca noi să putem sta 

fără pete şi fără zbârcituri în faţa Lui. EL o va face. Lăudat şi slăvit să fie Numele lui cel sfânt! Să 

cântăm şi cântecul "Minunata Golgota". 

Domnul, Dumnezeul nostru, împreună noi îţi mulţumim pentru Cuvântul Tău clar. TU ne 

dai răspunsul la toate întrebările; Tu ne dai explicaţia; Tu ne dai lumina în toate. Iubite Domn, Tu, 

ca Fiul lui Dumnezeu, ne-ai dăruit Duhul Tău. Noi putem purta viaţa şi firea Ta, iar prin acest Duh 

de înfiere, noi putem spune "Ava", deci "Tată". Ca Fiu, Tu ai putut să spui: "Eu mă sui la Tatăl 

Meu şi la Tatăl vostru, la Dumnezeu Meu şi la Dumnezeul vostru" şi nu Ţi-a fost ruşine să ne 

numeşti fraţii Tăi. Iubite Domn, noi Îţi mulţumim pentru mântuire, noi Îţi mulţumim pentru 

lucrarea înfăptuită pe Golgota. De asemenea, noi îţi mulţumim şi pentru lucrarea de mântuire 

înfăptuită în noi. Noi suntem mântuiţi şi eliberaţi; noi suntem proprietatea Ta. Noi am devenit copii 

ai lui Dumnezeu şi noi am primit Duhul lui Hristos, când noi am fost născuţi din nou la o nădejde 

vie. O, dăruieşte-ne tuturor făgăduinţa Tatălui. O, Dumnezeule, pune-ne pe noi ca fii în moştenirea 

noastră. Înarmează-ne cu puterea de sus. O, Doamne, fii cu noi toţi. Dăruieşte-ne claritate şi 

siguranţă în credinţă. Doamne, nu permite ca duşmanul să provoace vreun necaz. Dimpotrivă, 

necazul să aibă un sfârşit, iar noi, credincioşii, să ascultăm Cuvântul Tău, să-L credem din adâncul 

inimilor noastre şi noi suntem binecuvântaţi din partea Ta. O, Doamne Atotputernic, Tu să ai 

drumul cu poporul Tău aici şi pe întregul pământ şi desăvârşeşte lucrarea Ta în scurt timp şi vino 

în curând. Ţie îţi dedicăm totul. Fii Tu cu noi, o Doamne! Ridică-ţi faţa Ta asupra noastră şi dă-ne 

pacea şi binecuvântarea Ta în scumpul Nume al lui Isus Hristos. Amin! Amin! 

 

 

......................................................................................................... 

 


